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Työnumero: 23703596 

Projekti: Santakankaan tuuli-ja aurinkopuisto 

Asiakas: Pohjan Voima Oy  

Projektipäällikkö: Anna-Maria Latosaari  

Muistio – OYK viranomaisten aloituskokous 
    

Paikka:  Teams-kokous 

Päiväys: 5.9.2022 Aika: 10.00–11.13 

Paikalla: ELY-keskus: Asta Asikainen, Katariina Alaspää 
Satakuntaliitto: Anne Savola 
Satakunnan museo: Leena Koivisto 
Siikaisten kunta: Anne Järvenranta, Heli Kaskiluoto 
Kankaanpään kaupunki: Janne Tuomisto 
Isojoen kunta: Jouni Niemi 
Puolustusvoimat: Maiju Kiviluoma 
Metsähallitus: Satu Kalpio, Teemu Rintala 
Satakunnan pelastuslaitos: Jari Santaharju 
 
Pohjan Voima: Tomi Mäkipelto, Juho Rönni, klo 11.00 saakka (poistuivat 
ennen viranomaiskommentteja) 
 
Sweco: Anna-Maria Latosaari, Sanukka Lehtiö 

 

    

1 Kokouksen avaus ja järjestyminen 
- Puheenvetäjäksi valittiin Anne Järvenranta Siikaisten kunnasta ja muistion kirjoittajaksi Anna-Maria 

Latosaari Swecolta. 
- Todettiin, että YVA-ennakkoneuvottelun asiat kytkeytyvät suurilta osin myös osayleiskaavatyön 

aloituskokoukseen. 
 

2 Osayleiskaavan tavoitteet 
- Konsultin edustaja kävi läpi oyk-tavoitteet; toimia rakennuslupien myöntämisen perusteena, 

osoitetaan muinaismuistot yms. selvityksissä esille tulevat tavoitteet 
- Kaava-alueen rajaus noudattaa kiinteistörajojen kulmapisteitä (ei ns. turhia kiinteistöjä kaavassa) 
- Sisältää tuulivoimaloista kilometrin etäisyydelle ulottuvan alueen sekä Paulaluodonkeitaan 

aurinkovoimala-alueen (punertava) 
- On alustava ja voi tarkentua melumallinnuksen valmistuttua 
- Kunnalla ei lisättävää 

 

3 Osallistumis- ja arviointisuunnitelma 
- Konsultti esitteli kokouskutsun liitteenä lähetetyn osallistumis- ja arviointisuunnitelman kokouksen 

kannalta keskeisiltä osin. 
- Osayleiskaava kohdentuu vain Siikaisten kunnan alueelle ja siinä huomioidaan tuulivoiman lisäksi 

suunnittelualueelle kohdentuvan aurinkovoiman mahdollistaminen. 
- Vaikutukset arvioidaan YVA-vaikutusten kannalta ja siten kuin yleiskaavoituksesta on säädetty. 
- Selvitykset todettiin riittäviksi 
- Aikataulu ja osallistumismahdollisuudet pääpiirteissään; nähtävilläolot järjestetään ja lausunnot 

pyydetään normaalisti MRL:n mukaisen oyk-prosessin mukaisesti 
 

4 Viranomaiskommentit 
- Osayleiskaavan tavoitteista: 

o Katariina Alaspään kysymys: miten aurinkovoima on tarkoitus huomioida Kankaanpään 
puolella? 

▪ konsultin puolelta vastataan että OYK kohdentuu vain Siikaisten kunnan puolella, 
jos kaavoitetaan joka tapauksessa erillisenä yleiskaavana eikä kahden kunnan 
yhteisenä 

▪ Kankaanpään kunnasta kommentoidaan, että on suunnittelutarveratkaisuna 
edistetty aurinkovoimaa 

o Anne Savolan kommentit: nimien sijaintiin ja oikeellisuuteen kartoissa kiinnitettävä 
huomiota 

- Näkemykset osallistumis- ja arviointisuunnitelmasta ja selvitystarpeista: 
o Asta Asikainen: näkökulma vaikutusten arvioinnissa on eri kuin YVA:ssa, mikä on tärkeä 

hahmottaa, samoin muut asiat; YVA:ssa eri kuin OYK:ssa 
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o Leena Koivisto: täydennyksenä OASiin kulttuuriympäristöasiat, Isoleppijärven 
pohjoispuolella kulttuurimaisema-alue ja hyvä tarkistaa muutkin jo tässä vaiheessa 

o Anne Savola: kannattaa tarkistaa, että vaihemaakuntakaava-asiat ovat OAS:n kartoissa 
mukana ja nouseeko vaiheista jotakin vielä esille. Yhteisvaikutusten arviointi korostuu → 
tarkastelualue voisi olla normaalia laajempi luonnon ja maiseman osalta, mikä on hyvä 
ottaa huomioon jo tässä vaiheessa. Kaavassa voi nousta esille muutakin kuin mitä YVA:ssa 
on. 

o Katariina Alaspää: yhteisvaikutusten arviointiin ja luontovaikutusten arviointiin kiinnitettävä 
huomiota, samoin maisemavaikutuksiin; itse voimaloiden vaikutukset + lentoestevalojen 
näkyvyys. Selvitykset vaikuttavat järkeviltä. Kankaanpään kaupungin on tarpeen arvioida 
kaavatarvetta. 

o Kalpio Satu: Metsiin kohdistuvia vaikutuksia hyvä huomioida. 
o Todettiin myös, että vaikutuksia on tarpeen arvioida laajasti myös luontomatkailun 

näkökulmasta. 

 
5 Johtopäätökset 

- Keskustelut esille nousevista asioista; ei erikseen edellä kommentoitujen lisäksi 
- Jatkotoimenpiteet; johtopäätöksenä tehdään mainittuja tarkennuksia osallistumis- ja 

arviointisuunnitelmaan 
 

6 Seuraava kokous 
- Mahdolliset työneuvottelut: 

o hyvä pitää työneuvottelu yhteensovittamisen näkökulmasta 
o Sweco toimii koollekutsujana, ei tarpeen kutsua Kankaanpäätä vaan tieto riittää 
o ELY-keskukselta Susanna Sipiläkin mukaan 

- Ehdotusvaiheen viranomaisneuvottelu: 
o sovitaan erikseen 

 

7 Kokouksen päättäminen 
- Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 11.13. 

 

 

 

Jakelu Paikalla olleet 
Olli Joukio, Satakuntamuseo 

 Susanna Sipilä, ELY-keskus 
Suomen metsäkeskus 
Finavia 

 Traficom 
Fingrid Oyj 

 

 


